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§ 1 Godkännande av dagordningen, val av 
justerare och tid för justering, anmälan av 
protokoll från förra sammanträdet 
Dagordningen godkändes med anmälan av punkter under § 8 

Övriga frågor. 

 

Protokollet justeras av ordförande och vice ordförande 25 

februari. 

 

Protokollet från rådets sammanträde den 20 januari anmäldes och 

lades till handlingarna. 

§ 2 Besök: Stefan Karlsson, Atrium Ljungberg 
Atrium Ljungbergs representant berättar för rådet hur Atrium 

Ljungberg har ett långsiktigt perspektiv i det arbete de gör och att 

samverkan i Farsta stadsdel sker med flertalet aktörer som 

exempelvis Stockholms stad och Polisen. Vidare informeras rådet 

om: 

 hur Atrium Ljungberg arbetar med trygghetsskapande 

åtgärder i Farsta centrum 

 Atrium Ljungberg ansvarar för fastigheterna i Farsta 

centrum 

 Informationsdisken har flyttat från entréplan till plan två 

 nya inflyttningar som är på gång i Farsta centrum 

beträffande detaljhandeln och ny restaurang 

 företagsetablering i Larsboda 

 Atrium Ljungberg har köpt Slakthusområdet 

 

Rådet kommer med synpunkter och ställer frågor som Stefan 

Karlsson besvarar. Synpunkterna och frågorna handlade om: 

 halkrisk som uppkommit på flera ställen i centrum, som 

exempelvis utanför Silveroasen och Flash, efter att 

halkbanden tagits bort i samband med byte av golv i 

centrumbyggnader  

 parkeringsplatser i samband med bostadsbyggande 

 typ av detaljhandel som saknas i centrum 
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 problematiken med ej fungerande hissar vid till exempel 

aktiviteter i Tubens lokaler och hur felanmälan kan göras 

på bästa sätt för att bli ett prioriterat ärende. 

 

På rådets fråga till Stefan Karlsson om pensionärer kan göra 

något för ungdomarna i Farsta centrum tipsar han om att ta 

kontakt med Fältassistenterna. Rådet önskar få kontaktuppgifter 

till fältassistenterna protokollförda. Rådet är välkomna att 

kontakta Martin Eidensten per e-post 

Martin.eidensten@stockholm.se eller per telefon 08- 508 19 726. 

 

Om rådet har idéer, ytterligare frågor eller synpunkter som är 

relaterade till Atrium Ljungbergs arbete och ansvarsområden i 

Farsta centrum kan rådet framföra dem till rådets sekreterare eller 

i direktkontakt med Stefan Karlsson.  

 

Rådets ordförande tackar Stefan Karlsson för besöket. 

§ 3 Ärenden till nämndsammanträdet torsdag 
den 5 mars 2020 
Ärende nr 4: Gallra och avverka skog nära tunnelbanestation 

Svedmyra för att skapa trygghet. 

Svar på medborgarförslag 

Rådet anser inte att förvaltningens svar är fullständigt då svaret ej 

behandlar medborgarförslagets synpunkter på sly och dålig 

belysning. Vidare önskar rådet en beskrivning av vad 

trygghetsvandring är. Förvaltningen förklarar vad en 

trygghetsvandring är. 

 

Framöver önskar rådet att förvaltningen förklarar specifika 

begrepp och termer om sådana används i ett tjänsteutlåtande. 

 

Ärende nr 5: Mindre buskage vid gångvägen mellan 

Sandåkraskolan och början på Bagarfruvägen/Sköndalsvägen. 

Svar på medborgarförslag 

Rådet ställer sig frågande till hur förvaltningens svar i ärende fyra 

och ärende fem kan vara olika då rådet anser att 

mailto:Martin.eidensten@stockholm.se


Farsta stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet 

Protokoll 

2020-02-24 

Sida 4 (7)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

frågeställningarna i de två medborgarförslagen handlar om 

samma sak. 

I detta ärende anser rådet det vara oklart vilken gångväg som 

menas och ställer frågan till förvaltningen:  

Hur har förvaltningen kunnat fastställa vilken väg det handlar 

om när frågeställaren inte varit mer tydlig?  

Rådet föreslår att en karta bifogas 

medborgarförslag/tjänsteutlåtande i ärenden som handlar om 

vägar och platser. 

 

Ärende nr 8: Flytt och ombyggnad av lokal för dagverksamhet för 

äldre vid Edö vård- och omsorgsboende 

Rådet har inga synpunkter på förvaltningens förslag till beslut. 

  

Ärende nr 9: Uppföljning av den kommunala dagverksamheten 

på Edö 

Rådet har inga synpunkter på förvaltningens förslag till beslut. 

 

Ärende nr 11: Ny ledamot i stadsdelsnämndens råd för 

funktionshinderfrågor 

Rådet har inga synpunkter. 

§ 4 Rådets synpunkter på remiss om en 
likvärdig fixartjänst inom staden 
Rådet lämnas möjlighet att lämna synpunkter på remissen inför 

förvaltningens beredande av remissvar. Rådet lämnar följande 

synpunkter: 

 Säkerhetsgenomgång ska ligga utanför de sex timmar som 

fixartjänsten omfattar 

 Uppvisande av legitimation ska vara ett krav 

 Sänkt åldersgräns för målgruppen enligt förslaget är bra 

 

Rådet önskar mer information om Fixartjänsten. 

Vad innefattar tiden för utförda uppdrag? Ingår exempelvis 

restiden?  

Statistik över vilka tjänster som är mest efterfrågade och vilka är 

det som nyttjar tjänsten mest frekvent?  
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PRO Sköndal, Wåge Johansson, menar att stadsdelsförvaltningen 

borde ha en obligatorisk säkerhetsgenomgång av samtliga 

lägenheter där det bor personer som är 68 år eller äldre. 

§5 Information från förvaltningen 
Förvaltningen informerar om följande. 

 

Ärenden till nämnd 

På rådets senaste sammanträde den 20 januari uppkom önskemål 

från rådet att det ska få de nämndärenden som rådet ska behandla 

senast onsdag veckan före pensionärsrådets sammanträde, som 

infaller på måndagar.  Pensionärsrådet anser att fredag veckan 

före rådets sammanträde är för sent och förutsättningar saknas då 

att föra dialog om frågor i respektive pensionärsföreningar inför 

pensionärsrådets sammanträde.  

Svar: Förvaltningens nämndsekreterare informerar rådet om 

tidplanen för nämndhandlingar. Förvaltningen har inte möjlighet 

att tidigarelägga ärendehanteringen och det är svårigheter för 

rådet att senarelägga sina sammanträdesdagar eftersom 

nämnden behöver ha möjlighet att läsa rådets protokollförda 

synpunkter innan nämndsammanträdet. 

 

Rådet önskar om möjligt att ärenden till nämnd körs ut fredag 

förmiddag och ej fredag eftermiddag. Det skulle ge rådet något 

mer tid att läsa in sig på ärendena som ska behandlas på följande 

måndag. Förvaltningen undersöker möjligheten med utkörning av 

nämndhandlingar till rådet fredag förmiddag.  

 

Ny nämndordförande 

Lars Jilmstad avgår som nämndordförande och efterträds av 

Kristina Lutz. 

 

Veckobo vård- och omsorgsboende 

2-3 mars flyttar boende från Veckobo till Edö vård- och 

omsorgsboende. 

 

 

 



Farsta stadsdelsnämnd 

Pensionärsrådet 

Protokoll 

2020-02-24 

Sida 6 (7)  

 

 

 

Justerarnas signaturer 

 

Information om Coronavirus 

Regionen har skickat ut information till förvaltningen. Regionen 

hänvisar till en samlingssida på vårdguiden, 1177. 

§ 6 Uppdaterad informationsfolder  
Pensionärsrådets informationsfolder ska uppdateras. Rådet 

lämnar inga synpunkter. 

§7 Genomgång av balanslista 
Rådet gick igenom och uppdaterade balanslistan över frågor, 

besök och liknande – se bilaga. 

 

Lars Sonde, Äldrecentrum, har kontaktat rådets ordförande och 

önskar besöka rådet under våren för att presentera statistik om 

stadens äldrevänlighet. Rådets ordförande bjuder in Lars Sonde 

till sammanträdet i april. 

 

Förvaltningen har fortsatt kontakt med Petra Ulmanen som kan 

komma och presentera resultaten i rapporten som handlar om 

intervjustudien med de mest sjukas äldre anhöriga. Rapporten 

kommer ev att vara klar vintern 2020-2021. 

§ 8 Övriga frågor  
Följande punkter anmäldes på sammanträdet. 

 

Instruktion för stadsdelsnämndernas pensionärsråd, utgiven av 

KF/KS kansli 2004:12 

SPF framför att det i instruktionen framgår vad rådets uppgift är 

och önskar förtydliganden om ansvarsfördelning och innebörd i 

olika skrivningar.  

 I instruktionen rådet ska följa landstingens verksamhet 

inom stadsdelsnämndens område. Hur ska det gå till? 

 Rådet sammanträder minst 6 gånger per år och minst en 

gång med stadsdelsnämndens presidium. Vad innebär det 

att sammanträda med stadsdelsnämndens presidium? 

 Representanter ska beredas tillfälle att delta i utredningar 

och arbetsgrupper – vad menas? 
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 Ekonomiska resurser ska ställas till rådets förfogande för 

utbildning – var finns den budgeten? 

 KPR (2007) KPR ska samverka med stadsdelsnämndens 

pensionärsråd – hur går det till? 

 

Hemlöshet 

SPF har uppmärksammat förra veckans rapportering om att allt 

fler äldre kvinnor har blivit hemlösa. Ingår det i rådets mandat att 

följa upp detta? Hur görs det i så fall? Hur ser det ut inom 

stadsdelsnämndens område? 

 

Parboende 

PRO ställer frågan om möjligheterna till parboende på Edö vård- 

och omsorgsboende. Förvaltningen informerar om att storleken 

på de flesta lägenheterna är ca 35m2. Vidare informerar 

förvaltningen om att det är ytterst få ansökningar om parboende 

som inkommer. Micasa, stadens fastighetsbolag, beaktar behov 

av parboende när skisser görs på nya äldreboenden.  

 

 

 

 


